
 

      
Skolebestyrelsesmøde onsdag d. 19-3-2025 kl. 17.00 – 19.30 

 
Mødedeltagere: Louise Juhl Rytter, Jane Ellegaard Holm, Klaus Lundfold, Mette Nielsen, Jesper Koue, Tanja 
Skovbølling Madsen, Sophie A Hougaard 
Tina Vallentin, Jesper Rosenvold, Rikke Markmann, Birgitte Dahl Skou og Pia Fårbæk Jokumsen 
Elevrødder:  Hivi og Julius 
 
Referent: Rikke 
Afbud: Tina, Klaus  

 

 
Dagsorden: Forklaring til punktet 

1. Velkomst v/Formanden 
Dagens dirigent (Louise) 
Mødeleder (Mette) 
Fraværende 
Underskrivelse af referat fra sidste møde 

 
3 min 

Tina er trådt ud af skolebestyrelsen, da hun ikke længere har børn 
på skolen. 

2. Skole/hjemsamarbejdet 
 

10 min 

Præsentation af, hvor langt arbejdsgruppen er med det nye princip.  
 
”Vi gør det sammen” bliver overskriften i forhold til skole/hjem 
samarbejde. 
Princippet vil omhandle : 

- Forældreråd/trivselsråd 
- Aula 
- Forældremøder 
- Sammen om læring 
- Trivsel og mistrivsel 
- Skolebestyrelsen 
- Antimobbestrategien 
- Skole/hjem samtaler 
- Fravær  

 
Princippet er under udarbejdelse. Skolebestyrelsen vil blive 
inddraget i drøftelser i forhold til forskellige dele af princippet.  
 
Skolens principper ønskes samlet i ét fælles dokument, hvor der 
linkes til de forskellige afsnit. Dette er under udarbejdelse. 
 
Det drøftes, hvordan forældrene gøres opmærksomme på, at 
principperne findes og er tilgængelige på hjemmesiden. 



 

 

3. Skoleårets planlægning 

• Timetalsplanen - godkendelse 
• Den anderledes skoledag 
• Ringetider 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

30 min 

Bestyrelsen orienteres om forslag til ændringer for kommende 
skoleår. Derefter drøftes ændringer med det formål at give ledelsen 
mandat til at arbejde videre med planlægningen.  
 
 
Der informeres om: 

- Den nye timetalsplanen, der giver længere skoledage fra 5. 
klasse og opefter. 

- Arbejdet med fagdage  
 
Skolebestyrelsen bakker op om at lejrskole defineres som en del af 
undervisningen . 
 
Mere detaljeret plan følger til næste møde. 
 
Ringetider: 
Tanker om ændrede ringetider: 
Vi arbejder med skolestart kl 8.25 og skære 5 minutter af 
formiddags- og middagspausen for at gøre det muligt 6. lektioner 
slutter 13.45 og 8. lektion slutter 15.20. 
Formiddagspausen bliver 20 min  
Middagspausen bliver 30 min., incl spisepause. 
 
Der er udfordringer i forhold til bussen, særligt om morgenen, til 
gengæld vil busserne passe bedre om eftermiddagen. 
 
Skolebestyrelsen forstår begrundelserne, men nysgerrige på at følge, 
hvordan pausetidens ændring har betydning for skoledagen.. 
 
De lange skoledage vil udfordre mulighederne for samarbejde i 
personalegruppen, da de presses på deres tilstedeværelsestid. Dette 
er yderligere en begrundelse for ændring af ringetiderne. 
 
Skolebestyrelsen giver ledelsen mandat til at arbejde videre med de 
foreløbige tanker. 
 

2. Div 
TG Aid – sponsorløb? 
Skolemad? 

 
 

30 min 

Vi har modtaget den vedhæftede forespørgsel fra nogle elever på 
gymnasiet. Bestyrelsen tager stilling til forespørgslen.  
 
Formål: Øget samarbejde mellem Tørring skole og gymnasium. Her 
om en konkret fælles sag om støtte til Zambia. 
 
Enighed om, at samarbejdet med gymnasiet styrkes generelt. 
 
I forhold til det konkrete projekt ønskes en tydeligere 
rammesætning med projektets omfang i fx tid og antal involverede 
elever. 
 
Der udtrykkes skepsis i forhold til konkurrencemomentet i dette 
projekt. Det kan blive dilemmafyldt at takke ja til det konkrete 
projekt, hvis vi fremadrettet får henvendelser om mange 
sponsorløb. 
 
Projektet i sig selv bakkes op. 
Pia rækker ud til gymnasiet for en dialog om, hvad opgaven 
indebærer. 



 

 
 
Der er mulighed for at deltage i forsøg med skolemad. Vedhæftede 
beskriver forsøget som bestyrelsen skal vurdere om skolen skal 
deltage i.  
 
Tørring Skole har ikke den oplagte ramme til projekt skolemad.  
Skolebestyrelsen ønsker ikke, at vi som skole skal være med i dette 
forsøgsprojekt. Hvis det på sigt kommer, så deltager vi naturligvis. 
 

Spisning 

3. Afstemt pædagogik 
 

15 min 

Hvad lærte vi på den pædagogiske dag 7/3? 
Kort oplæg om afstemt pædagogik og hvordan vi kommer til at 
arbejde med det fremadrettet. 
 
Er bestyrelsesmedlemmerne interesserede i at vide med low 
arousal/afstemt pædagogik, så kan en af disse links være brugbare 
at lytte til. 
Low Arousal tilgangen på 18 minutter. Fagligheden bag håndtering 
af bekymrende adfærd. 18min 
https://podcasts.apple.com/dk/podcast/verdens-bedste-danske-
skole/id1566847770?i=1000666604458 Low arousal hvad? Hvorfor? 
Hvordan? 48 min 
 
Tilbagemelding fra skolen: 
En del gør vi i forvejen, noget skal vi arbejde videre med. 
 
Fremmelse af fælles sprog og fælles begreber. 
 
”Børn gør det godt, hvis de kan”, med denne tilgang har vi 
handlemuligheder 
 
Et rigtig godt oplæg. 

4. Økonomi 
Afslutning af økonomiåret 24 
Hvad kigger vi ind i til næste skoleår 25/26 
 

10 min 

Punktet udskydes til næste møde. 

5. Orientering: 
Formanden 

Opfølgning fra møde med 
læringsudvalget 
Valgmøde 11/11 

Ledelsen 
10. klasse, status tilmelding 
Når elever mister deres buskort (gebyr) 
Ansættelsessamtaler 24/3 
Brobygning status 

Elevrepræsentanter 
Medarbejderrepræsentanter 
Skolebest. Medlemmer 

 
 

15 min 

Formanden:  
Dialogmøde med udvalget for læring. 
Fokus på overgangen fra børnehave til skole. 
Kvalitetsprogrammet 
Alle skoler får udarbejdet nye beredskabsplaner, også Tørring skole. 
Valgmøde på Stjernevejskolen den 11/11. Det besluttes, at der 
lægges et bestyrelsesmøde i forbindelse med valgmødet. 
 
Ledelsen: 
Pt. 17 tilmeldte til 10. klasse, hvilket er lavere end sidste år. Dette 
begrænser mulighederne for holddeling på 10. årgang i kommende 
skoleår, hvilket er ærgerligt. 
 
Det koster skolen 50 kr. hver gang der skal bestilles nyt buskort. 
Skolebestyrelsen bakker op om, at det fremadrettet bliver 
forældrebetalt, hvis buskort bliver væk. 
 

https://www.youtube.com/watch?v=_zB87NSQD-c
https://www.youtube.com/watch?v=_zB87NSQD-c
https://podcasts.apple.com/dk/podcast/verdens-bedste-danske-skole/id1566847770?i=1000666604458
https://podcasts.apple.com/dk/podcast/verdens-bedste-danske-skole/id1566847770?i=1000666604458


 

 
Ny servicemedarbejder. Samtaler på tirsdag. Skolebestyrelsen 
deltager ikke i samtalerne. 
 
Alle forældrene i nuværende forlagt børnehave er positive over 
tiden på skolen. Både skolen, forældrene og børnene er ved at være 
klar til brobygning med start den 1/4.  
 
Elevrådet: 
Elevrådet har været på tur med erfaringsudveksling med elevråd fra 
andre skoler. 
Gallafesten var hyggelig og sjov. Det var fint at det var en torsdag – 
det gjorde ikke den store forskel i forhold til da det var fredag. 
 
Skolebestyrelsen ønsker, at eleverne deltager i festen og at 
forældrene bakker op om, at eleverne deltager og bliver frem til  
festen er slut. 
 
Medarbejderne: 
Man begynder at indstille sig på planlægningen af et nyt skoleår og 
de ændringer, der følger med. 
 

6. Forslag punkter til kommende 
skolebestyrelsesmøde 7/5 

 
2 min 

• Attraktive arbejdsplads 

• Børnene bestemmer (finansieret at slots og kulturstyrelsen) 

• Princip for skole/hjem samarbejde 

• Økonomi 

8 Evt 
2 min 

 

Referatet sendes ud til gennemlæsning, ændringer inden for en uge og underskrives til efterfølgende møde 
 
 
Pia Fårbæk Jokumsen / Mette Nielsen   
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